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Aurreko agintaldian, EAJ-PNVko alkate  
Ander Añibarrorekin, Laudioko Udalak 
eraldaketa nabarmena izan zuen, udalerriaren 
garapen iraunkorrarekiko eta aurrerapen 
integralarekiko konpromiso hautsezinak 
markatuta.

Gaztedia/Gaztedia/
Udalerriko gazteei 
konpromisoa eta babesa 
erakutsi zitzaien Gazte Plan 
berri baten bidez, 
alokairurako laguntzen bidez 
eta alokairuko babes 
ofizialeko etxebizitzak eraikiz. 
Halaber, Laudioko enpresetan 
gazteak kontratatzeko 
laguntza-lerro bat jarri zen 
abian.

Enplegua/Enplegua/
Udalerriaren historiako Lan 
Eskaintza Publiko handiena 
(EPE) egin zen, enplegu-
programak indartzearekin eta 
Laudion kalitatezko enplegua 
sortzeko kontratazio-
zerrendak sortzearekin 
batera.

Merkataritza eta Merkataritza eta 
ostalaritza/ostalaritza/
Merkataritzari eta 
ostalaritzari laguntzeko 
estrategia integral bat garatu 
zen, udalerrian gastua 
berritzea, dinamizatzea eta 
atxikitzea oinarri hartuta. Era 
berean, COVID-19aren 
ondorioak arintzeko 
helburuarekin, laguntza 
ekonomikoak, bonu 
kanpainak eta tokiko 
marketplace egitea jarri ziren 
martxan, beste ekimen 
askoren artean.

Azpiegiturak/Azpiegiturak/
Inbertsio handiak egin ziren 
azpiegitura publikoetan, hala 
nola España etxea eraistea, 
hainbat auzotan hobekuntzak 
egitea 1,3 milioi euroko 
inbertsioaren bidez kaleak 
eta bideak asfaltatzeko. 
Halaber, saneamendu- eta 

hornidura-sareak berritu 
ziren, eta kirol- eta aisialdi-
gune berriak sortu ziren. 
Gainera, aparkaleku-eremu 
berriak sortu ziren Laudioko 
auzoetan, eta arrapala 
irisgarriak eraiki ziren 
Lamuza parkean eta kalean.

Kultura eta herritarren Kultura eta herritarren 
parte-hartzea/parte-hartzea/
Gardentasunari eta 
Herritarren Partaidetzari 
buruzko Erregelamendua 
idatzi eta onartu zen. Bertan, 
partaidetza- eta eztabaida-
foroak jasotzen dira, bai eta 
horien sorrera eta 
erregulazioa ere. Era berean, 
kulturari bultzada handia 
eman zitzaion plan 
estrategikoa onartu zenean, 
eta plan horretan tokiko 
kultura-eragileekin lankidetza 
estuan lan egin zen. Ildo 
horretan, kultura-kontseilua 

sortzea izan zen arlo 
horretako mugarri 
garrantzitsuenetako bat, bai 
eta kultura-ekitaldien 
programazio zabala eta 
askotarikoa ere.

Erakundeen arteko Erakundeen arteko 
lankidetza/lankidetza/
Beste administrazio publiko 
batzuekiko lankidetza  
indartu zen, eta, horri esker, 
udalerrira inbertsio 
historikoak erakarri ziren eta 
hura garatzeko funtsezko 
proiektuak finantzatu ziren, 
hala nola Altzarrateko zubia, 
anbulatorioa izango dena, 14 
milioi euro baino gehiagoko 
inbertsioarekin eta/edo 
udalerriko aldirietako 
geltokiaren irisgarritasuna 
hobetzeko obrak, igogailuak 
martxan jarrita. Guztira, ia bi 
milioi euroko inbertsioa egin 
da.

Gardentasuna eta  Gardentasuna eta  
kontuak ematea/kontuak ematea/
Gardentasunaren eta 
herritarrekiko 
konpromisoaren erakusgarri, 
kontu-emate xehatua  
egin zen, 2019-2023 aldian 
egindako kudeaketaren 
balantze zehatza barne.

Gurekin batera, Gurekin batera, 
Laudio esnatzen Laudio esnatzen 
eta berritzen eta berritzen 
hasi zen, herri hasi zen, herri 
modernoago, modernoago, 
berdinzaleago, berdinzaleago, 
gazteago eta gazteago eta 
erakargarriago erakargarriago 
baten irudi baten irudi 
berria emanez, berria emanez, 
non bizitzea non bizitzea 
merezi duen. merezi duen. 

ZERBAIT ESAN BEHAR DUZU?

H A R R E M A NE TA N  JA R T Z E KO  M O D UA K

Hemen gaude zuri 
entzuteko eta elkarrekin 

amestutako herri hori 
eraikitzeko

Ez dago ideia txikirik ametsen dugun Laudio eraikitzeko
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688 623 818
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HORNIDURA PLAZA BERRITZEA/ HORNIDURA PLAZA BERRITZEA/ 
Hornidura Plaza berritzea funtsezko 
proiektuetako bat izan da eta da  
EAJ-PNVrentzat, funtsezkoa udalerriko 
merkataritza-sektorea suspertzeko. Proiektu 
historiko horretarako, Añibarroko Gobernuak ia 
1.800.000 euroko Europako laguntza lortu 
zuen.

EGOITZA BERRITZEA/ EGOITZA BERRITZEA/ 
EAJ-PNVren kudeaketari esker, Laudiok  
1,13 milioi euro europar jaso ditu 2002tik hutsik 
dagoen San Roke zahar-etxe zaharra 
birgaitzeko.

PROIEKTUAK ETA KONTSEILUAK/PROIEKTUAK ETA KONTSEILUAK/
Herritarren parte-hartzea, benetan garatua eta 
ez galeriari begira bakarrik, herritarrekiko 
elkarrizketa irekia eta gardena sustatzen duen 
gure proiektu politikoaren funtsezko zutabea 
da. Hain zuzen ere, aurreko legealdian 
Gardentasunaren eta Herritarren 
Partaidetzaren Erregelamendua onartu 
genuen. Bertan, parte-hartzearekin, 
herritarren eskubideekin eta partaidetza-
organoen sorrerarekin eta erregulazioarekin 
lotutako alderdi guztiak jasotzen dira.

EH-Bildu eta Omniaren arteko Gobernu Ituna hautsi da.  
Horrek agerian uzten du, berriro ere, EH-Bilduk udalak kudeatzeko 

duen ezintasuna, baita duela urtebete sinatu zuten gobernu-akordioei 
eusteko erantzukizunik eta koherentziarik eza ere, herria zein 

egoeratan uzten duten kontuan hartu gabe.

“Txundituta gaude egungo  
Gobernu-taldearen adierazpenekin”

EH-Bilduk, alde batetik, eta Omniak, bestetik, 
legegintzaldiaren garapenari buruzko 
adierazpenak egin dituzte, eta partaidetza-
gune berriak sortzea aipatu dute, hala nola 
kontseiluak. Era berean, Antzokia eta 
Hornidura Plazaren eraberritzea bezalako 
proiektuen meritua esleitzen zaie, baina ez dira 
aipatzen proiektu horien gauzatzean izandako 
atzerapenak eta akatsak, eta ez dute ia galdu 
EBtik datozen ia 1,8 milioi funtseko 
dirulaguntza azken hori birgaitzeko. Ez dago 
esaterik Hornidura plazako merkatariek 
hilabete baino gehiago daramatela beren 
negozioekin itxita, gobernu-taldearen 
erabateko aurreikuspen, plangintza eta interes 
falta dela eta. Gainera, alkateak Laudioko 
anbulatorioaren eraikuntza bere gain hartu 
nahi du, bere kokapenari buruzko eztabaidak  
14 milioi eurotik gorako inbertsio publikoa ia 
galarazi zuela alde batera utzita. Benetan 
espero dute herritarrek sinestea EH-Bildu dela 
proiektu handi horien egilea?
Beraz, EAJ-PNVren Udal Taldeak balantze 
negatiboa egin du orain arte EH-Bilduk eta 
Omniak osatutako gobernu-taldearen 
legegintzaldiaren lehen urteari buruz. Hori dela 
eta, Ander Añibarro bozeramaile jeltzaleak 
ohartarazi du Udalaren ekintza politikoa eta 
teknikoa moteldu egin dela: Eusko Alderdi 
Jeltzaleak abiarazitako proiektu handiak 
moteldu egiten ditu egungo Gobernuak. Era 
berean, egoitza zaharraren birgaitzea eta 
Landaluze eta Jesus Guridiren berroneratze 

proiektuak geldiarazi izana kritikatu du. 
Halaber, Lan Eskaintza Publikoan eta 
dirulaguntzak ematean atzerapenak izan direla 
adierazi du, eta Gobernu Taldeari dirua 
xahutzea eta kontratazioan laguntasuna izatea 
leporatu dio.
Añibarrok nabarmendu du egungo Gobernu 
taldeak ez duela lidergorik eta gardentasunik, 
eta ez duela proiektu berririk hasi, Laudio 
paralisi eta nahigabe sozialeko egoeran 
utzita. Ez dutelako, Alkatetzan sartu eta  
12 hilabetera, ez dute Legealdi Planik ere. 

EH-BILDU gure errentetatik  
bizi da
Proiektu horiek EAJ-PNVren alkatetzapean 
idatzi eta onartu ziren.

L.E.K.U./ L.E.K.U./ 
20 urte baino gehiagoko itxaronaldiaren 
ondoren, Laudiok 2024ko amaierarako antzoki 
bat izateko ametsa beteko du, Eusko 
Jaurlaritzak eta Espainiako Gobernuak 
proiektuari ekiteko 4,5 milioi euroko ekarpena 
egin ostean.

ANBULATEGIA/ ANBULATEGIA/ 
Laudioko anbulatorio berriaren lanak hasita 
daude. EAJ-PNVk gogor lan egiten jarraitzen du 
obra horiek errealitate izan daitezen eta gure 
udalerriko osasun-beharrei erantzungo dien 
kalitatezko azpiegitura bat eduki ahal izateko. 

NON DAUDE NON DAUDE 
KANPAINAN AGINDUTAKO KANPAINAN AGINDUTAKO 

PROIEKTUAK?PROIEKTUAK?
EH Bilduk legegintzaldi honetarako 
kanpainan agindutako proiektu guztiak 
non dauden galdetu dute laudioarrek. 
Oraingoz, ez daude ez mahai gainean, 
ez zain. Egia esan, Laudiori egiten ari 
zaizkion lozorroaz gain, Ainize Gastaka 
tokiko gobernadore berriak eta bere 
taldeak eragin publiko handia izan 
duten arazoak sortu dituzte duela 
gutxi, hala nola, hornidura-plazaren 
obra, espazio publiko horren 
birgaitzeak eragindako saltokien 
birkokapenarekin, edo udal-kolonien 
inguruan egindako kudeaketa, ahaztu 
gabe udaltzainburuaren figura falta, 
hautaketa-prozesu bat ireki zen duela 
4 hilabete baino gehiago, aurreko 
komisarioak kargua utzi ondoren, 
EH-Bildu ez baitator bat EAJ-PNVren 
polizia-ereduarekin.
Era berean, duela aste batzuk arte, 
eta EAJ-PNVren salaketa publikoen 
ondoren, EH-Bilduk bultzatutako 
kultur, kirol, gizarte eta  
jai-elkarteentzako dirulaguntza 
publikoak izapidetzen hasi gabe 
zegoen, eta horrek gizartean ondoeza 
eta kalte ekonomiko nabarmena 
eragiten ari da.

Egin al da aurrerapausorik Envases
enpresaren lekualdatzean?

Ba al dago zirriborro, aurreproiektu

edo ideiarik Aretako boulevardeko

proiektuari buruz?

Zer dakigu Nerbioi ibaian
bainu-guneak dituen

ekobulebarrari buruz?



Maite Cortazar Agüera 
naiz, aurreko legealdiko 
Kultura eta Jaietako 

eta Herritarrekiko 
Harremanetako zinegotzia. 
‘La Saraos’ jaietako agente 
batzuen artean. Asko 
gustatzen zait! Bertute bat: 
inplikazioa eta pasioa. Akats 
bat: perfekzionistegia. 
Laudion gehien gustatzen 
zaidana: Kasinoko gunea, 
urmaelarekin, pelikularekin 
eta plazatik 5 minutura. Baina 
gure herrian xarma duten 
beste leku asko gozatzeko 
zortea dugu. Baina Laudiotik 
gehien gustatzen zaidana 
bere esentzia eta jendea da. 
Ni muineraino laudioarra 
sentitzen naiz, eta sentipen 
hori Laudioko pertsonena da 
oso, eta hortik dator gure 
herri esentzia, gure 
pertenentzia zentzua eta 
sustraiak. Asko gustatzen zait 
edozein kale edo auzotan 
paseatzea eta zerbait  
hartzea eta zerbait erostea 
eta auzokoekin hitz egitea. 

guztirako partaidetza- eta 
deliberazio-organoa, eremu 
publiko eta pribatuko eta 
arte-diziplina oso 
desberdinetako udalerriko 
kultura-eragileek osatua. 
Kultura maite duten eta 
kulturaz gozatzen duten 
pertsonak, kultura sustatzeko 
eta Laudio kulturalki 
erreferente bihurtzeko modu 
desinteresatuan lan egiten 
dutenak. Nire aintzatespena 
eta esker on zintzoa beraiei 
guztiei. Baina Kontseilu 
honek ezin du aurrera egin 
Udalaren bultzada eta babesik 
gabe. Plan estrategikoan 
planteatzen ziren ekintza 
zehatzetako bakar batean ere 
ez da aurrerapausorik eman, 
eta ekintza horietako asko 
hasita zeudela eta batzuk oso 
aurreratuta zeudela kontuan 
hartuta, gobernu-talde horrek 
kulturaren inguruan duen 
pasibotasuna berresten du. 
Hau zure ez egitearen adibide 
bat besterik ez da. 

Zer deritzozu udal-talde 
berriak proposatzen duen 
jai-eredu berriari?
Ez dakit zehazki zertan 
datzan jai-eredu berria, laster 
ikusiko dugu, baina, 
sanrokeetatik hilabete 
pasatxora, ez dira 
dirulaguntzak izapidetu, ez 
dira jai-guneak definitu, ez da 
zezen-plazaren kontratazioa 
itxi... JAI-EREDU BERRIA? 
Zalantzarik gabe, hala da, ez 
du zerikusirik gurearekin.  
Ez dut ulertzen zerbaitek 
funtzionatzen badu aldatu 
egin behar izatea. 2022ko 
jaiak mugarri izan ziren 

tokiko eragileen jarduera 
kulturala artista ezagunen 
ikuskizunekin uztartzen 
duenik. Non geratu dira 
Udazken Musikatua, 
kultUDABERRIA... bezalako 
ekimenak, kultur planean 
jasotako hiru hileroko 
programazioak? Gobernu-
taldeak sustatutako kultura- 
eta aisialdi-jarduera lozorroan 
dago, kudeaketa guztia 
bezala. 

Aipatzen duzun lozorro 
horrek kulturaren plan 
estrategikoan jasotako 
ekintzak gauzatzeari ere 
eragiten al dio?
Bai, zalantzarik gabe. Aurreko 
legegintzaldian kultura 
laudioarra sustatzeko eta 
indartzeko plan estrategiko 
bat onartu genuen kultura-
sarearekin adostuta, ekintza 
zehatzak, erronkak, 
helburuak... biltzen dituen 
plan bat. Kultura Kontseilua 
ere sortu zen, gure 
kulturarekin zerikusia duen 

sanrokeen ospakizunari 
dagokionez. Jai-eredu 
horrekin eta inplikatutako 
eragile guztiekin 
partekatutako lanarekin, giro 
bikaina lortu genuen goizetik 
gauera arte kaleetan, jarduera 
desberdinak publiko 
guztientzat eta herriko gune 
ezberdinetan, eta kontzertu 
erreferenteen ondorioz, 
Laudioko pertsonak ez ziren 
inguruko beste herri 
batzuetara joan, baizik eta 
inguruko herrietako 
pertsonak etorri ziren gure 
festetara. Koadrilak goizean 
goizetik kalera atera ziren 
animoak emanez eta kolorea 
emanez. Asko dira 2022ko 
abuztutik sortu diren kuadrilla 
berriak. Hori guztia  
EAJ-PNVk eta herriko 
jai-eragile ezberdinek 
elkarlanean egindako 
ahaleginaren eta lanaren 
emaitza da. Nire aintzatespen 
osoa eta esker ona helarazten 
dizkiet, eta haiekin oso une 
onak partekatu ditut eta asko 
ikasi dut. Hain ondo 
funtzionatu badu, zein da jai 
eredu berri bat planteatzeko 
arrazoia? Gure zigilua 
daramala, EAJ-PNVrena, eta 
Ainize Gastakaren gobernu-
taldeak ez duela onartu eta 
bere gain hartu nahi, 
auzokideen gozamena axola 
gabe.

Zein da zure ikuspegia 
Laudioko kulturaren eta 
jai-ekitaldien 
etorkizunerako?
Nire ikuspegia baino gehiago, 
gustatuko litzaidake. 
Laudioko garrantzitsuena 

ELKARRIZKETA

Maite  
Cortazar 
Agüera

bere esentzia eta jendea dira, 
eta hor jartzen du arreta 
EAJ-PNVk, pertsonengan. 
Beren ongizatearen alde lan 
egiten dugu, hitzaren 
zentzurik zabalenean: 
etxebizitza, enplegua, 
aukerak, osasuna, ikasketak, 
eskubideak, laguntzak...  
Eta kultura eta aisia. Ondo 
egoteko ere gozatu egin 
behar da, funtsezkoa da. 
Horregatik, gustatuko 
litzaidake Laudio kultur eta jai 
erreferente bihurtzea 
eskualdean, baita lurraldean 
ere, denborarekin.  
Musika- eta dantza-jaialdiez, 
kontzertu handiez eta 
antzerki-ikuskizunez gozatu 
ahal izatea, diziplina eta 
korronte artistiko guztiak 
batzen dituen kultura-azoka 
batez. Kultura-, jai- eta 
gizarte-eragileek gure 
txokoak, kultura eta festa 
kalean egon behar dute, 
guztion eskura. L.E.K.U.ri eta 
Lamuzako parkearen 
birgaitzeari esker, besteak 
beste, kulturaz lan egiteko, 
sortzeko, laguntzeko eta 
gozatzeko guneak izango 
ditugu, eta horrek gure 
ondarea eta kultur eskaintza 
aberastuko ditu. Hau da nire 
ametsa eta EAJ-PNVrena.

Nire herriaz gozatu besterik 
gabe. 

Nola baloratzen duzu gaur 
egungo egoera gure herriko 
kultur jarduerei dagokienez?
Bi balorazio desberdin egingo 
nituzke. Alde batetik, gure 
kultura-eragileek beren 
jarduerekin jarraitzen dute, 
eta beren lana agerian uzten 
duten eta beren lan onaz 
gozatzeko aukera ematen 
diguten ekitaldiak antolatzen 
dituzte. Zorte handia da gurea 
bezalako ehun kulturala 
izatea, eta eskertzekoa da 
gure kulturaren alde egindako 
lana. Mila esker bihotz-
bihotzez. Baina kultur eragile 
horiek etengabeko laguntza 
behar dute, eta erabakiak 
hartzen dituenaren aldetik, 
EH-Bilduren aldetik, entzun 
behar dute. Entzungor egiten 
dutela esango nuke. Tamalez, 
aurten ezin izan dugu gozatu 
hainbat diziplina batzen 
dituen programa kulturalik, 
publiko desberdinentzat, eta 



LAUDION GOZATU ETA ONDO PASA JAIETAN! ¡DISFRUTA EN LAUDIO Y FELICES FIESTAS!

Ahora  
más que nunca,
es el momento de seguir 

apoyando a nuestro 
comercio y hostelería 
local, el de siempre, el 

de proximidad.
Porque las y los 
comerciantes y 

profesionales de la 
hostelería le dan vida a 

nuestras calles, mejoran 
la seguridad y crean 
puestos de trabajo.
#ComproEnLaudio

Este verano disfruta de tus comercios, de tu hostelería, de tus calles…
Uda honetan gozatu zure saltokiez, zure ostalaritzaz, zure kaleez...

Orain, inoiz baino gehiago,
gure tokiko merkataritzari eta ostalaritzari laguntzen 

jarraitzeko unea da, betikoa, hurbiltasunekoa.
Merkatariek eta ostalaritzako profesionalek gure kaleei 
bizia ematen dietelako, segurtasuna hobetzen dutelako 

eta lanpostuak sortzen dituztelako.
#NIKLaudionErostendut


